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De eerste poging van landbouwminister Verburg om de discussie over de toelating van transgene 
gewassen te verbreden, bleef gisteren hangen in het traditionele debat van voor- en tegenstanders. 
Verburg en haar collega Cramer (Vrom) willen het debat over transgene organismen openbreken, door 
overeenstemming te krijgen over de manier waarop je tot een beslissing komt. Dat is lastig, bleek 
gisteren tijdens een seminar in Den Haag. 
 
Hebben boeren wel of geen voordeel van de teelt van transgene soja? Zijn Indiase boeren slachtoffer 
van de machtige zaadbedrijven? Dragen transgene gewassen bij aan de monoculturen in Brazilië? Voor- 
en tegenstanders slaan elkaar met ’feiten’ om de oren en winden zich op over de onkunde van de 
opponent. 
 
Transgene gewassen zijn er en daar valt weinig meer aan te doen, oordeelde Nico Roozen van 
Solidaridad. ”De ideologische of ethische afwijzing brengt ons niet veel, omdat de trein doordendert.” 
Voorin zitten onder meer de VS, China en Brazilië. ”Wij sturen en studeren niet mee, als we op het 
perron blijven staan.” 
 
Het is niet reëel te denken dat de trein nog gestopt kan worden, vindt Louise Fresco, hoogleraar aan de 
Universiteit van Amsterdam. Zij vindt dat nog wel beter gekeken kan worden naar de effecten voor het 
bodemleven van insectenresistente gewassen. 
 
Ondanks Fresco’s genuanceerde betoog werd ze door de Brabantse boerendochter Elsbeth van Dongen 
bij interruptie ingedeeld bij het pro-kamp. Van Dongen is representant van een groep GMO-vrije 
burgers, die vindt dat nog steeds te veel onzekerheden kleven aan transgene gewassen. Zij voelt niets 
voor het idee van Fresco genetische modificatie te vergelijken met een auto. Die is gaandeweg ook 
steeds beter en veiliger geworden. 


